
Protokół Nr IV/2011 
z sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 29 stycznia 2011 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Sędziszowie Adam 
Mysiara. 
Stwierdził iż obecnych jest 15 radnych – pełny skład Rady Miejskiej. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Stanisława Łazarskiego – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Pan Burmistrz 
- zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie  uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sędziszów na lata 2011 – 2020. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Pan Przewodniczący 
- odczytał proponowany porządek obrad  wraz z przyjętą poprawką w pkt.  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacja o pracy Burmistrz. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Uchwalenie budżetu: 

– odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
– odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez  
   przewodniczącego Komisji Budżetowej, 
– odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały budżetowej oraz o prognozie długu, 
– dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
-  głosowanie nad uchwałą budżetową. 

6. Uchwała w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  
o pożytku publicznym i wolontariacie. 

7. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zabytkami w gminie Sędziszów na 
lata 2011 – 2015 roku. 

8. Uchwała w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Sędziszów na lata 2011 – 2020. 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski i dyskusja. 
11. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Głosowanie 
15 głosów - za 
Ad. 3 
Pan Burmistrz odczytał informację o pracy za okres od ostatniej sesji. 
Radny J. Strzelec 



- mówiliśmy o przekształceniu 4 szkół, teraz jest propozycja połączenia Tarnawy i 
Mstyczowa, a co z pozostałymi? 
Pan Burmistrz 
- pozostawiliśmy czas na zorganizowanie się środowisk, ze względu na przychylność 
środowiska  w sprawie połączenia Mstyczowa i Tarnawy istnieje możliwość podjęcia 
wcześniejszej decyzji w tym zakresie. Szkoła w Tarnawie jest nowa, po połączeniu 
liczyłaby 90 – 100 uczniów ,jedynym minusem byłby dowóz. Jeśli nic nie wyjdzie 
realizujemy pierwotną propozycję przekazania tych placówek organizacjom 
pozarządowym celem ich prowadzenia.  
W całej Polsce samorządy reorganizują sieć szkół, standardy wyrównywania do 
średnich w poszczególnych grupach awansu pochłaniają coraz wyższe kwoty. 
Dawaliśmy godziny ponadwymiarowe przez to dopłacaliśmy mniej. Obecna ustawa o 
finansach publicznych dyscyplinuje samorządy w zakresie realizacji budżetu. 
Radny Z. Konieczny 
- podano koszty za ogrzewanie mieszkań w budynkach szkolnych, czy te pieniądze 
trafiają do budżetu czy do ZUK? 
Pan Burmistrz 
-  oczywiście pieniądze za CO trafiają do nas, my zabezpieczamy szkole 100% 
środków na wydatki. W Klimontowie 3 rodziny mają wyroki u komornika bo nikt nie 
płaci. 
Radny M. Mentel 
- jaka jest ściągalność za czynsz i CO w pozostałych szkołach? 
Pan Burmistrz 
- np. w Boleścicach ściągalność wynosi 100%, w pozostałych różnie. Mamy 
przygotowaną pełną analizę zaległości wszystkich lokatorów, z którą można się 
zapoznać. Jest kilkanaście osób które w ogóle nie płacą. 
Ad. 4 
Radna B. Wójcik 
- proszę o pełną informację o planowanej budowie BIO - gazowni w Borszowicach. 
Radny J. Strzelec 
- droga powiatowa w Przełaju k/ Janusza Gajos na zakręcie autobus szkolny przy 
zawracaniu k/Rylskiego wpada do rowu, proszę rozwiązać ten problem, bo gdy 
autobus tonie w rowie dzieci wracają do domu i nie idą do szkoły. 
Radny J. Sroka 
- proszę aby firma kanalizacyjna uporządkowała plac OSP w Tarnawie, trzymają tam 
wszystek sprzęt, niszczą ogrodzenie i dewastują plac. 
Radny J. Wiencek 
- składam wniosek z Komisji Zdrowia do naszych radnych powiatowych aby pomogli 
poprzez wpłynięcie na decyzję Starosty, Fundacji „Pokonać Bariery” zarejestrować 
działalność, ponieśli duże koszty na adaptację budynku w Zielonkach i nie mogą 
rozpocząć działalności. 
Radny Z. Konieczny 
- zwrócił się o zmianę czasu świecenia lamp ulicznych, skrócić godziny świecenia 
rano a wydłużyć w nocy kiedy ludzie idą na pociąg. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- zwrócił się o wycinkę drzew i podcięcie gałęzi przy ulicach Sportowa, 



- przy ul. Sportowej ściąć pobocza bo woda stoi na jezdni, 
- zamontować 2 lampy oświetleniowe przy ul. Klonowej. 
Radny D. Juszczyk 
- ponawiam prośbę o wycinkę topoli przy ul. Przemysłowej, 
- rozważyć możliwość wprowadzenia ruchu jednokierunkowego na Oś. Sady. 
Radny Z. Gładki 
- zapytał jaki jest okres gwarancji na świetlice wiejskie? U nas jest wiele 
niedociągnięć, odpadają płytki, nikt z nas nie był przy odbiorze budynku. Zapytał czy 
musi być instalacja przeciwporażeniowa? 
Pan J. Kot 
- tak musi być. 
Radny N. Jawor 
- poprosił o informacje dlaczego III kl Gimnazjum Boleścice nie jeździ na Basen, to są 
informacje od rodziców. 
Ad. 5 
Pani Skarbnik 
- odczytała projekt uchwały budżetowej na 2011 rok. 
Radny J. Strzelec 
- odczytał opinię Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Gminy w 
sprawie projektu budżetu gminy Sędziszów na 2011 rok – opinia pozytywna             
(w załączeniu do protokołu ). 
Pani  Skarbnik 
- odczytała opinię RIO w Kielcach o projekcie budżetu gminy na 2011 rok – opinia 
pozytywna. 
Pan Przewodniczący 
- otworzył dyskusję nad projektem budżetu gminy. 
Radny J. Wiencek 
- zgłosił wniosek Komisji Zdrowia, Ładu i Porządku Publicznego aby w 2011 roku 
wykonać przy Urzędzie podjazd dla niepełnosprawnych, z rezerwy lub z oszczędności 
w ciągu roku. 
Pan Przewodniczący 
- organ stanowiący ma obowiązek przed rozpoczęciem roku budżetowego przedstawić 
radzie projekt budżetu w ustawowym terminie, co zostało uczynione i wszyscy 
otrzymali projekt. Jest to budżet kontynuacji wielkich zadań inwestycyjnych jak 
kanalizacja, drogi, remonty obiektów szkolnych, oświetlenie. Są lata gdzie robi się 
bardzo dużo a później trzeba odpocząć i uzbierać pieniędzy na następne zadania. 
Radny N. Jawor 
- zapytał od kiedy na naszym terenie podrożały działki, planowana sprzedaż 300tys./ha 
na Sosnowcu co daje 2.100.000zł, czy to tylko po to aby zamknąć budżet. Jeśli nikt nie 
kupi to będzie dziura budżetowa, szukajmy oszczędności a inwestycje mogą poczekać. 
Radny M. Mentel 
- w opinii RIO jest wzmianka że rezerwa 62.400zł na działania kryzysowe jest poniżej 
wymaganej kwoty. 
Pani Skarbnik 
- przy pracy nad budżetem wystąpiła pomyłka, różnica wynosi 100zł teraz w budżecie 
będzie poprawione. 



Radny J. Strzelec 
- powstała Komisja Drogowa z uwagi na duże problemy z tym tematem. Uważam, że 
w br nie będzie już interpelacji w sprawie dróg, na powiatowe miało być 250tys. teraz 
zmniejszono o kwotę 150tys. można było te pieniądze zostawić na drogi gminne i nikt 
nie zwrócił na to uwagi. Może niektórzy są zadowoleni i stąd uważam, że wszyscy 
jesteśmy zadowoleni i będzie spokój w Radzie. 
Pan Burmistrz 
- od 3 lat planujemy wykonanie podjazdu przy Urzędzie, myśleliśmy że będzie 
możliwa rozbudowa urzędu bo jest bardzo ciasno ale ze względów finansowych teraz 
nie jest to możliwe. Podjazd planujemy zrobić może będą jakieś oszczędności w ciągu 
roku a jak nie to z rezerwy. Najtaniej będzie zrobić platformę. 
Ten wniosek trzeba przegłosować. 
- jest 7 ha terenu przemysłowego, będziemy robić wszystko aby sprzedać, na ile to 
będzie możliwe nie wiadomo. W trakcie roku będziemy korygować budżet żeby 
zmieścić się w limitach zadłużenia. Musimy pamiętać, że nasza gmina za poprzednią 
kadencję wykonała inwestycje majątkowe na kwotę 64.800zł , środków zewnętrznych 
pozyskaliśmy 36mln, nasz realny dług wynosi 16.5mln. zł. Pożyczka dla SPEC 1mln. i 
ponad 1 mln na koncie. Do dróg powiatowych dołożyliśmy 2.670.000zł, dziś nie jest 
już to możliwe każdy musi zadbać o siebie . Wystąpiliśmy do ZDP aby dzielili 
pieniądze proporcjonalnie do długości dróg na terenie gminy. 
W 2011r na drogi 3.263.000zł, dla nas bezpieczne zadłużenie to 24.000.000zł, musimy 
się przyglądać czy nie musimy jeszcze z czegoś zrezygnować, szukać oszczędności i 
nie rozpoczynać inwestycji, które jeszcze mogą poczekać. Na drogę Borszowice – 
Grązów pozyskaliśmy 1mln zł, zakończyliśmy I etap kanalizacji. 
Ze mną nie trzeba się zgadzać ale trzeba zgłaszać cele społecznie uzasadnione i wtedy 
będziemy się spierać co robimy w pierwszej kolejności. Nie można zasad ekonomii 
zostawiać obok i robić coś wg swojego widzimisie. Proszę docenić wysiłek jaki 
wszyscy włożyliśmy w przygotowanie i realizację projektów. Pewne zasady przy 
tworzeniu i realizacji budżetu muszą być zachowane. Budżet jest bardzo trudny i 
bardzo proszę Radę o jego przyjęcie. Wydatki majątkowe wynoszą 8.467.000zł to 
ponad 23% budżetu. 
Radny N. Jawor 
- Pan mnie źle zrozumiał, zwracam uwagę że nie uzyskamy takiej kwoty ze sprzedaży 
nieruchomości. 
Radny J. Strzelec 
- nie zrozumieliśmy się ale ja też przychodzę nie tylko po dietę, też chcę coś mieć z 
tego. Przebudowa dróg gminnych ponad 8mln , ile ma być parkingów na Oś. 
Drewnianym. 
W moim okręgu jest dużo dróg powiatowych to co mam zrobić, sam wynająć sprzęt 
bo Pan mówi, że nie będą robione bo poczyniono pewne inwestycje, dzielmy 
sprawiedliwie i szanujmy się wzajemnie. 
Pan Burmistrz 
- w ostatniej kadencji na drogi powiatowe dołożyliśmy ponad 2,6mln, w okręgu 
radnego wiele zrobiono teraz zgłaszamy do powodziowych remont mostu na 
Karczowice. Trudno byłoby w 1 okręgu dać 30 – 40% wydatków drogowych. Nam się 



wydaje że środki na drogi podzielono racjonalnie, nie patrzmy żeby było równo 
każdemu ale wg ilości dróg gminnych na terenie. 
Radny Z. Konieczny 
- zdjęto z dróg powiatowych 150.000zł, gdzie są te pieniądze, czy został z tego tylko 
zmniejszony deficyt? 
Pan Burmistrz 
- sesja Rady Powiatu jest w poniedziałek, wtedy będziemy decydować które odcinki 
dróg robimy. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- zmniejszono kwotę na drogi powiatowe, przyjrzyjmy się drogom po gwarancji, 
Sportowa odebrana został rów nie wyczyszczony, powinien być lepszy nadzór nad 
pracami. 
Pan Przewodniczący  
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sędziszów na 
2011 rok. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się           uchwała Nr IV/25/2011 
Wniosek Komisji Zdrowia o wykonanie podjazdu dla niepełnosprawnych przy 
Urzędzie z rezerwy ogólnej 
Głosowanie 
10 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się 
Ad. 6 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  
o pożytku publicznym i wolontariacie. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się             uchwała Nr IV/26/2011 
Ad. 7 
Pani A. Skiba 
- przedstawiła uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zabytkami w gminie 
Sędziszów na lata 2011 – 2015 roku. Ustawa o ochronie zabytków nakłada na gminę 
obowiązek uchwalenia takiego Programu. Powinien on uzyskać opinię Konserwatora 
zabytków, o którą wystąpiliśmy 12 marca 2010 roku i do dziś nie uzyskaliśmy jej na piśmie. 
Głosowanie 
14 głosów – za            uchwała Nr IV/27/2011 
Ad. 8 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Sędziszów na 
lata 2011 – 2020. Po raz pierwszy została sporządzona zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych, w ciągu roku przy każdej zmianie prognoza też będzie zmieniana. 
Głosowanie 
13 głosów – za              uchwała Nr IV/28/2011 
Radny J. Strzelec 



- czy mogę złożyć wniosek aby połowę środków jakie otrzymamy z FOGR przeznaczyć na 
drogi w moim okręgu? 
Ad. 9 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje radnych: 
Pani B. Wójcik – zwrócili się do nas w listopadzie 2010r przedstawiciele polskiej grupy 
biogazowej o możliwości na terenie naszej gminy zainstalowanie takiego przedsięwzięcia. 
Zapoznali się z  Planem Zagospodarowania i po analizie, optymalnym był teren przy 
wysypisku śmieci w Borszowicach. Tam mamy 12ha a na tą inwestycję potrzeba 2,5 – 3ha. 
Najbliższe zabudowania są w odległości 400m. W styczniu odbyły się 2 spotkania z 
mieszkańcami.  Byłaby to BIO - gazownia rolnicza na bazie surowców roślinnych z 
dodatkiem gnojowicy. Okres jej funkcjonowania 20 – 25 lat, później generalny remont. Jakie 
korzyści z tego przedsięwzięcia, koszt inwestycji ok. 20mln a podatek od nieruchomości dla 
gminy w granicach 400 – 500tys. Kilkanaście osób otrzymałoby zatrudnienie, możliwość 
współfinansowania dróg dojazdowych również udział w planowanej schetynówce. Zawarto 
by umowy z rolnikami na dostawę surowców zielonych – kukurydza, żyto, trawy jako zielona 
masa – produkt finalny energia elektryczna.  Otrzymywany osad jest nawozem, który rolnicy 
odbieraliby za darmo. Hałas nie jest uciążliwy, jakiś zapach na pewno będzie. Musi być 
sporządzony raport oddziaływania na środowisko. Polska grupa BIOgazowa buduje również 
Farmy wiatrowe. 
Biogazownia rolnicza jest instalacją służącą do produkcji biogazu z odchodów zwierzęcych, 
biomasy roślinnej lub odpadów organicznych, składa się z następujących elementów: 
- zbiornik surowca (gnojowicy) 
- komory fermentacyjnej z układem dozowania, podgrzewania i mieszania mechanicznego lub 
barbotażowego, 
- zbiornika biogazu, 
- systemu grzewczego lub systemu do produkcji ciepła i energii elektrycznej, 
- zbiornika produktu przefermentowanego (szlamu), 
- układu kontrolno-sterującego. 
Rozpoczęli procesy inwestycyjne w Jędrzejowie, Dalachowy i k/ Imielna.  
Zagrożeniem i uciążliwością jest transport drogi od Grązowa i Zielonek od obwodnicy i przez 
Borszowice. 
Pan J. Strzelec – wystąpimy do Powiatu o rozwiązanie problemu, 
Pan J. Sroka – wystąpimy do firmy kanalizacyjnej o uporządkowanie placu OSP i będziemy 
egzekwować przywrócenie go do pierwotnego stanu. 
Pan J. Wiencek – apel do Powiatu w sprawie pomocy Fundacji Pokonać Bariery przekażemy 
p. Sekretarz i p. Chmaruk. 
Pan Z. Konieczny -  zmiana czasu świecenia będzie możliwa – Podsadek, Jeżów, Klimontów i 
Klimontówek. 
Na nasze wystąpienie do Urzędu Marszałkowskiego w sprawie synchronizacji połączeń 
kolejowych jest ogłoszony 1 przetarg na wybór przewoźnika na trzech trasach, są szanse na 
rozwiązanie tego problemu. 
Pan Z. Adamski – w sprawie ulicy Sportowej wystąpimy do Powiatu, zgłosimy również 
naprawy gwarancyjne naprawa poboczy Polna i Sosnowiec, 
- oświetlenie Klonowa inspektor nadzoru musi rozeznać czy jest to zadanie inwestycyjne a 
czy bieżące. 
Pan Z. Gładki – gwarancja na świetlice jest 3 lata, sprawdzimy w projekcie i zgłosimy. 
Pan N. Jawor – uczniowie III kl Gimnazjum  z Boleścic nie chcą jeździć na basen, na 30 osób 
jest 5 chętnych. 
Ad. 10 



Radny Z. Konieczny 
- czy moglibyśmy zaprosić przedstawicieli Polskiej Grupy Biogazowej na posiedzenie 
Komisji Rolnictwa? 
Pan Burmistrz 
- gdy będzie następne spotkanie, poprosimy Komisję i przygotujemy materiały w tym 
temacie. 
Radny D. Juszczyk 
- czy były robione symulacje, czy jesteśmy w stanie dostarczyć surowiec do funkcjonowania, 
jak to wpłynie na ceny nieruchomości w obrębie zakładu? 
Pan Burmistrz 
- to jest ryzyko inwestora bo oni wydają pieniądze. Pan Stanisław Kot jest zainteresowany 
dostarczaniem surowca. W pobliżu tych terenów działek budowlanych nie ma, lokalizacja ma 
być przy składowisku i lesie na obszarze ok. 3ha a my mamy 12 ha w tym strefa ochronna. 
Dla mnie jest to dobry pomysł a gmina mogłaby się poszczycić promocją działań 
proekologicznych. 
Radny J. Strzelec 
- żywotność inwestycji na 25 lat a co potem? 
Pan Burmistrz 
- z każdą działalnością tak jest. 
Podał wysokość podatku w Przełaju 47.851zł a wydatki na sołectwo 53.178zł, 
Przełaj Czepiecki wpływ 10.255zł a wydatki 31.641zł. Dostarczyliśmy 261t kruszywa. 
Radny J. Strzelec 
- pytałem tylko o Przełaj, nie słuchacie mnie. 
Radny N. Jawor 
- ludzie nie chcą się zgodzić na lokalizację tej inwestycji, mają już nauczkę z wysypiskiem i 
firmą p. Ostrowskiego. Oni chcą sprzedawać ciepło, komu go sprzedadzą? 
Mieliśmy już firmę z Warszawy, która chciała zajmować się ciepłem i nic z tego nie wyszło. 
Ludzie nie chcą inwestycji o takim profilu bo teren w Grązowie jest piękny, położony wśród 
lasów. Z powodu tej inwestycji działki będą tańsze, ludzie nie chcą wąchać smrodów. 
Radny S. Łazarski 
- w krajach takich jak Austria, Szwajcaria, Niemcy, Szwecja jest inna mentalność 
mieszkańców w zakresie ochrony środowiska. Nie może być tak że jedzie samochód przez 
Borszowice i rozlewa gnojowicę. Inwestycja jest potrzebna ale sam dowóz i te sprawy 
uboczne będą uciążliwe. Mamy wiele innych problemów do rozwiązania jak np. szkoły to nie 
spieszmy się z decyzjami. 
Radny J. Strzelec 
- zapytał czy mamy piaskownię na terenie gminy, wysłuchałem program TV, że powinno to 
być zapisane w Planie Zagospodarowania Przestrzennego. Gdyby była powódź to skąd 
wozimy? 
Pan K. Chmaruk 
- odgórnie jest zakaz poboru piachu na terenie gminy. 
Sołtys S. Ogórek 
- inwestor mówił, że będzie im potrzeba 20tys. ton gnojowicy na rok. 
Pan Burmistrz 
- najlepiej nie dawać pomysłów, propozycji nowych inwestycji i mamy spokój, tak się teraz 
szybko wszystko w życiu zmienia, nie możemy stać w miejscu. Główne uwagi mieszkańców 
to zarzut, że mają już bombę ekologiczną w postaci wysypiska, smród, śmieci fruwają po wsi. 



Sołtys S. Ogórek 
- śmieci fruwają po okolicznych lasach, po wsi nie. 
Pan Burmistrz 
- cokolwiek chcemy zrobić to ciągle nie tu tylko gdzie indziej, może być że inwestycje nie 
powstaną. 
- strefa przemysłowa naprzeciw fabryki SEFAKO, nie ma idealnego inwestora, wykonawcy 
ani samorządu. 
Radny J. Strzelec 
- czy inwestor zaznaczył kto ma dostarczać surowiec. 
Dyrektor ZUK 
- to jest umowa dwustronna dostarcza rolnik albo sami odbierają. 
Radny J. Strzelec 
- dlaczego na zachodzie jest inaczej, bo tam nie ma takiej korupcji. Przyjdzie firma na 25 lat, 
nic nie robimy aby powstały miejsca pracy. W prywatnych firmach pracuje się za najniższe 
wynagrodzenie. 
Radna B. Wójcik 
- proszę o uzupełnienie odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, 
- proszę o odpowiedź na wnioski złożone do budżetu na 2011 rok, 
- czy parking na Sadach za bl 15 jest już zakończony, czy będą jakieś prace, dlaczego w 
środku zostawiona przerwa. 
Pan J. Kot 
- zostało tylko uporządkowanie terenu, sprawdzę na miejscu. 
Radny N. Jawor 
- nie dziwcie się reakcji ludzi, jeśli kogoś raz się oszuka to później tak to jest. Tak było z p. 
Ostrowskim, mnie chcieli podać do Prokuratury. Mam pismo gdzie pisał, że jak nie będzie 
zgody to nie będzie budował a stało się inaczej. Gdy zaczęto tam topić plastiki to w 
sąsiedztwie nie dało się wytrzymać. Byliśmy w Solcu Kujawskim to głównym zadaniem  była 
produkcja pustaków a topienie plastików to była produkcja uboczna. W drugim zakładzie 
ochroniarz wystraszył się i nie chciał nas wpuścić. Dobrze że zakład p. Ostrowskiego nie 
działa to nie czuć. 
Pan Burmistrz 
- czy znajdziemy takie miejsce na terenie gminy, które zadowoli wszystkich, bo aż się prosi 
żeby zwiększyć dochody. Ustawy wprowadzają coraz to nowe zadania ale bez pieniędzy nic 
się nie zrobi. 
- Przy LHS też będą chętni na inwestycje gdy znów będą protesty to gdzie my tych 
inwestorów ulokujemy. 
Radny J. Strzelec 
- wczoraj w programie Sprawa dla reportera było o Euroubojni, ludzie mówili jakie mają  
zadłużenie w tej firmie. Prokurator zamiast im pomóc odebrać swoje pieniądze stwierdził, że 
nie ma możliwości a chodziło o bardzo duże pieniądze. 
- ponawiam wniosek aby 50% środków jakie pozyskamy z FOGR przeznaczyć na na drogi 
dojazdowe do pól i łąk w okręgu wyborczym Nr 8. 
Głosowanie 
5 głosów – za 



3 głosy – przeciw 
3 głosy – wstrzymujące się 
Pan K. Chmaruk 
- tego nie da się tak zrobić, musimy złożyć wniosek wykazać jaką drogę i na jaką kwotę, 
Jak będzie decyzja ile dostaniemy to możemy rozmawiać. 
Radny J. Strzelec 
- powinniśmy głosować wnioski zgodnie z prawem,  wniosek radnego Wiencka był 
głosowany przed odczytaniem opinii o budżecie, 
Proszę przekazać Radcy aby sprawdził czy wniosek p. Wiencka był zgodny z ustawą o 
finansach publicznych. 
- kwota 17.000zł na transport, kruszywo czy są podzielone, gdzie one pójdą? 
Pan Burmistrz 
- tam gdzie są najpilniejsze potrzeby. W trakcie roku będziemy występować do FOGR o 
środki na drogi dojazdowe do pól. Gdy otrzymywaliśmy takie pieniądze to wchodziły one do 
ogólnych zadań budżetu. 
We wniosku do FOGR wskazujemy konkretną drogę, my płacimy za jej wykonanie a jak 
przyjdą pieniądze z FOGR to wchodzą do głównego budżetu. 
Do zadań po powodziowych zgłosiliśmy potrzeby na ponad 2mln a dostaliśmy 500.000zł, 
wykazaliśmy 10 dróg. 
Radny J. Strzelec 
- czy Komisja Drogowa wie które to drogi czy nie, wg mnie to prywata. 
Radny Z. Gładki 
- nie wiemy które drogi. 
Pan Burmistrz 
- powinien Pan przeprosić za tą prywatę i Pan Gładki też bo było to przedstawiane na 
wspólnej Komisji Rewizyjnej i Drogownictwa. Po przedstawieniu naszych propozycji, 
przyjechała Komisja z Kielc i weryfikowała to w terenie. 
Radny J. Sroka 
- chciałbym zmienić temat, czy dzisiaj załatwimy sprawę połączenia szkół Mstyczów i 
Tarnawa, wtedy liczba dzieci kwalifikuję ją aby była nadal publiczna. Na zebraniu z 
rodzicami w Tarnawie praktycznie jednogłośnie była zgoda aby te szkoły połączyć. Szkoła po 
połączeniu będzie miała ok. 100 uczniów, tylko teraz trzeba określić czas kiedy to zrobić, jest 
to oszczędność rzędu 400tys zł. Na tą chwilę nadać tok tej sprawie i określić termin, bo jak 
damy czas do 2012 roku to nie wiem czy wtedy pójdzie w tym kierunku. 
Pan Przewodniczący 
- proszę o zakończenie tematu dróg. 
Pan Burmistrz 
- słowa że uprawiamy prywatę są krzywdzące, tłumaczyliśmy jak to było musieliśmy na 
szybko wytypować drogi gminne, podaliśmy 10 dróg, przyjechała Komisja i zdecydowała co 
robimy – od Mstyczowa  rowy po lewej i prawej stronie i zamknąć ciąg drogowy ponad 2km. 
Musieliśmy przerwać prace bo nie było pieniędzy, dostaliśmy 500tys i swoich dołożyliśmy 
50.000zł. 
Radny S. Łazarski 



- żeby temat uporządkować poprosił o przygotowanie materiałów ile na jaki okręg poszło 
pieniędzy. 
Pan Burmistrz 
- to wszystko jest w informacji za kadencję 2006 – 2010. 
Radna B. Wójcik 
- o drogach powodziowych cała Rada nie została poinformowana, były tylko 2 Komisje 
Drogowa i Rewizyjna. Była sesja gdzie mówiło się o 500tys, potem sesja nadzwyczajna i już 
podjęliśmy decyzję, uważano że wystarczy poinformować2 Komisje. Uważam, że powinna 
być cała Rada poinformowana 
Pan Burmistrz 
- trzeba było szybko wysłać informację do Kielc a wtedy Komisje miały posiedzenie i zostały 
poinformowane. Uznaliśmy że skoro 2 Komisje się zgodziły to jest przyzwolenie większości 
żeby to robić. 
Wiceprzewodniczący M. Gliwiński 
- wracam do wniosku radnego Strzelca, jeśli się nie da określić ile tych pieniędzy to jak 
przyjdą z FOGR to dacie na ten okręg. 
Pan Burmistrz 
- oczywiście że jak przyjdą to damy, musimy wierzyć że dodatkowe pieniądze przyjdą. W 
2010 roku przyszły dopiero w październiku. 
- na jedno sołectwo poszło 250t kruszywa  a na inne nie, musimy obracać się w jakichś 
realiach, 
-do dróg powodziowych daliśmy ul. Kielecką, Pawłowice – Boleścice – Wojciechowice, 
Gniewięcin – Klimontów , Klimontów Skorupków, łącznik Mstyczów – Lipie i Klimontów, 
Pawłowice – Boleścice, Sędziszów wewnętrzna dojazd przy Mierzawie, most do oczyszczalni 
z Gródka – na kwotę 1.959.525zł a wykonaliśmy za 550.000zł, w tym roku wystąpimy o to 
wszystko co zostało . Gdy dostaniemy pieniądze to będziemy dyskutować, chyba że narzucą 
nam z góry. 
Radny J.Wiencek 
- rozumiem, że jeśli dostaniemy pieniądze to kontynuujemy, czy na dziś mamy jakieś 
wskazania? 
Pan Burmistrz 
- tak kończymy rozpoczęte, będziemy dyskutować jak przyjdą pieniądze. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- ulicę Kielecką zgłaszam od kilku lat, tam się nie da dojechać. 
Dyr. SP Mstyczów I. Nowak 
- zostałam wywołana do odpowiedzi, rozumiem trudną sytuację finansową. Czy w 2012 roku 
mamy szanse połączenia szkół czy już nie? 
Pan Burmistrz 
- jest dobra okazja rozwiązania tematu, albo Klimontów i Mstyczów wypracowują 
rozwiązanie a jak nie to my podejmujemy decyzję. 
Pani I. Nowak 
- po spotkaniu z rodzicami i ich uświadomieniu jest akceptacja i przychylność. Jednak po 
ukazaniu się informacji na BIP, że to ma być szybciej to żeby teraz nie wywołało odwrotnej 
reakcji, raz dana nadzieja i szansa , że te kolejne 10 miesięcy sprzyjałyby temu aby w lutym 



2012r zapadła decyzja o likwidacji SP Mstyczów i przeniesienia dzieci do Tarnawy. 
Zasugerowałam że jest czas do końca sierpnia. Na dziś mogę tylko powiedzieć, że należy o 
zmianie decyzji poinformować środowisko że to ma być już od września 2011 roku. 
Radny Z. Konieczny 
- co zrobimy z nauczycielami bo wszyscy nie przejdą. 
Pani I. Nowak 
- to są trudne pytania na pewno wszyscy nie przejdą. 
Radny J. Wiencek 
- czy dobrze rozumiem, że to łączenie szkół ma być dopiero od września 2012r a decyzja o 
tym dopiero w lutym 2012r. Odniosłem wrażenie że jest przychylność połączenia od 
1.09.2011r. 
Pan Przewodniczący 
- co na to szkoła Tarnawa? 
Radny J. Sroka 
- na zebraniu była przychylność i grona pedagogicznego i rodziców. 
Radny J. Wiencek 
- ten okres byłby potrzebny aby  pewne rzeczy personalne sobie uporządkować. 
Radny Z. Konieczny 
- ma Pani tam również dzieci przedszkolne czyli utrzymanie budynku znów na barkach 
gminy. 
Pan Burmistrz 
- punkty przedszkolne gdzie jest minimum 15 dzieci powinniśmy prowadzić, gmin y robią 
reformę szkół ale idą w wychowanie przedszkolne. W Mstyczowie wystarczy kupić piec dla 
przedszkola a pozostałą część budynku można na wiele sposobów zagospodarować. Mógłby 
np. powstać DPS dla osób ze schorzeniami umysłowymi, są tacy młodzi ludzie którzy 
opuszczają Domy Dziecka i nie mają gdzie się podziać ani sami funkcjonować. Najtańszy 
DPS to 2,5tys miesięcznie. 
Na dziś jest klimat w Tarnawie aby obniżyć sobie pensum aby przyjąć nauczycieli z 
Mstyczowa z tego zostaje ok. 400tys. Koszty ogólne ze Mstyczowa zejdą do Tarnawy 
dołożymy ok.100tys. Inną sprawą jest Klimontów, musimy dać szansę zawiązania się 
Stowarzyszenia czy Fundacji bo czas był za krótki, nie chcielibyśmy wprowadzać obcej 
firmy. Dwie osoby odchodzą na emeryturę, nauczyciele pracują dalej. Podziękował Pani 
Iwonie Nowak za wszelką pomoc i zrozumienie sytuacji budżetu. 
Pan Przewodniczący 
- kto będzie dyrektorem po połączeniu szkół? 
Pan Burmistrz 
- dzisiaj trudno na to pytanie odpowiedzieć. 
Radny Z. Konieczny 
- Klimontów jest Filią SP Nr 2. 
Pani I. Nowak 
- podziękowała Burmistrzowi za słowa uznania pod jej adresem. Jeśli w tym momencie 
zapadnie decyzja o utworzeniu jednej szkoły w Tarnawie, w pozostałych trwają konsultacje i  
 czas na stworzenie Stowarzyszenia. Żebym tego nie powiedziała w złą godzinę, że rodzice 
zabiorą dzieci do innych szkół a Tarnawa na 1 września będzie miał 60 uczniów. 



Radny M. Mentel 
- jeśli jest zgoda nauczycieli i rodziców to połączyć szkoły już od 1 września 2011 roku. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- Pani Nowak mówi, że będzie 60 dzieci, Burmistrz że 90 to ile w końcu jest tych dzieci?  
Pan Burmistrz 
- Pani Dyrektor ma uzasadnione uwagi bo wcale rodzice nie muszą dać dzieci do Tarnawy. 
My zapewniamy dowóz, utrzymujemy przedszkole żeby tych dzieci nie ubywało. Jeśli się 
okaże, że jest 60 dzieci to dajemy czas na zorganizowanie się i utworzenie Stowarzyszenia 
albo podejmujemy inne kroki. 
Radny J. Wiencek 
- teraz to jest pewna obawa, grono nauczycielskie przechodzi do jednej szkoły, to będzie 
dylemat co zrobić z tymi ludźmi których trzeba utrzymać? 
Pan Burmistrz 
- wtedy szybka decyzja w sprawie Tarnawy, albo sami powołują Stowarzyszenie albo 
przekazujemy szkołę do prowadzenia przez Fundację. 
Pani I. Nowak 
- na chwilę obecną to mówię bo jeśli decyzje nie zapadną równocześnie jeśli chodzi o 
przekształcenie Klimontowa i dowożę małe dzieci, teraz mówimy że łączymy szkoły. To 
wszystko wymaga ponownej konsultacji w środowisku. Jeśli byłoby to od 2012r to robię 
wszystko, że mamy 70 i więcej dzieci. Rozumiem, że moja placówka jest najmniejsza i to są 
koszty ale dzisiaj nie ma moich koleżanek, jestem tylko ja na sesji. 
Radny M. Mentel 
- jestem zdania aby do Tarnawy włączyć też Klimontów, całą tamtą stronę dowieźć do 
Tarnawy. Nieprawda że rodzice będą dowozić dzieci do innych szkół gdy gmina zapewnia 
dowóz. Róbmy wszystko aby koszt utrzymania 1 ucznia był jak najmniejszy. 
Pan Burmistrz 
- jest to obwód SP Nr 2 gdzie chodzą rodzeństwa i będzie to społecznie bardzo trudne do 
przeprowadzenia. Po połączeniu Mstyczowa i Tarnawy nie będzie klas łączonych, dla dzieci 
bardzo dobry aspekt. 
Radna B. Wójcik 
- teraz koszt ucznia 7tys a może być więcej. 
Pani Skarbnik 
- był tam remont dachu i to zawyża koszty, bez tego dopłacamy 600zł do 1 ucznia. 
Radny J. Strzelec 
- jestem niepotrzebny przy tej reformie oświaty. Pan Sroka jest przygotowany a ja nie 
rozmawiałem z rodzicami, jeżeli chcą przystąpić do działania a co z klasą przedszkolną i 
domem pomocy, to są jakieś nowe informacje. 
Pan Burmistrz 
- o tym że zostawiamy punkt przedszkolny to mówiłem na Komisjach, dokładamy do naszego 
dlaczego tam mamy nie dać. Pozostałej części budynku nie zostawimy żeby niszczał. 
Zapytał czy przygotowujemy uchwałę o zamiarze utworzenia Zespołu, na spotkaniach w 
sołectwach po przedstawieniu wszystkich uwarunkowań akceptacja jest. 
Pani I. Nowak 
- mam prośbę aby przed podjęciem uchwały zorganizować spotkanie ze środowiskiem 
rodziców i przedyskutować raz jeszcze skąd ten pośpiech. Nie chcę być decydentem ale Pan 
Burmistrz obiecał, że takie zebranie będzie. Patrzmy na warunki lokalowe i co jest najlepsze 
dla dziecka. 
Pan Burmistrz 
- w drugim tygodniu ferii zorganizujemy spotkanie rodziców i Rady Pedagogicznej. 
Radny J. Strzelec 



- czy menager w Zespole będzie z zewnątrz czy z wewnątrz? 
Pan Burmistrz 
- na pewno zmiana organizacji nie może zwiększyć wydatków. Będą mniejsze koszty poprzez 
efektywne wykorzystanie ludzi, 3 konserwatorów to powinni być ekipą remontową.  Liczymy 
na sprawność funkcjonowania i efektywność. Będzie Konkurs na stanowisko Dyrektora 
Zespołu, wg mnie powinna to być osoba z tego grona. 
Ad. 11 
Przewodniczący zamknął IV sesję Rady Miejskiej w Sędziszowie kadencji 2010 – 2014. 
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